



နတ်အိတ်ဆူင်အိတ်ချအဂ်အကျိလအရဒိတ်

ခိတ်သပ်ပံဆါဖဲတဲဆဲးန့ၢ်ပျိၢ်ပံမုတမ့ၢ်အးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်အကသံၣ်ဆဲးဝံၤအလီၢ်ခံ

ပုၤအါဒဲအါဂါဆဲးဝဲဒၣ်အးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်မုတမ့ၢ်ပျိၢ်ပံကသံၣ်ဆဲးလၢတၢ်ကွဲးတၢ်ကါမုတမ့ၢ်တၢ်အိတ်ဖျိၣ်ဖိအဂီၢ်လီၤ.တဘျီတခိတ်ခိတ်သပ်ပံဆါလီၤဆိတကလုာ်ကဲထီၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲတဲဆဲးအပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်မုတမ့ၢ်ပျိၢ်ပံကသံၣ်ဆဲးဝံၤအလီၢ်ခံန့ၢ်လီၤ.တၢ်န့ၢ်တၢ်ကိးအီၤလၢတၢ်ဆဲးက့ၢ်ရၢၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်ခိတ်သပ်ပံဆါ(PDPH)န့ၢ်လီၤ.

လံာ်တၢ်ကစီၣ်ဖိတဘျီအံၤရဲပုၤဝဲဒၣ်တၢ်ဆါပနီၣ်တဖၣ်လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဒီးတၢ်ကူစါယါဘျီဝဲဒၣ်တၢ်ခိတ်သပ်ပံဆါဒဲအံၤတကလုာ်န့ၢ်လီၤ

တၢ်လီၤဆိလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ခိတ်သပ်ပံဆါတခါအံၤန့ၢ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

ခိတ်သပ်ပံဆါဖဲတဲကွဲးတၢ်ကါမုတမ့ၢ်အိတ်ဖျိၣ်ဖိသပ်ဝံၤအလီၢ်ခံန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကဲထီၣ်အသးညီန့ၢ်လီၤ.က့ၢ်ရၢၣ်ထုၣ်ဖျိအလီၢ်ခံခိတ်သပ်ပံဆါအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢတညီန့ၢ်မၤအသးတခါဒီးမ့ၢ်ခိတ်သပ်ပံဆါနးနးကလဲာ်လၢအလီၤဆိတခါန့ၢ်လီၤ.တၢ်အံၤကဲထီၣ်သ့ထဲဒၣ်ဖဲတဲဆဲးဝဲဒၣ်အးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်မုတမ့ၢ်ပျိၢ်ပံကသံၣ်ဆဲးဝံၤအလီၢ်ခံန့ၢ်လီၤ.ခိတ်သပ်ပံဆါအံၤတၢ်တူၢ်ဘၣ်အီၤလၢခိတ်သပ်ပံဆါအချၢမုတမ့ၢ်အမဲာ်ညါသ့ဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ.နးဒိတ်ဝဲဒၣ်ဖဲမ့ၢ်ဆုၣ်နီၤမုတမ့ၢ်ဆါထၢၣ်အခါဒီးကိညာ်ဝဲဒၣ်ဖဲမ့ၢ်မံနီၤလီၤဘျီဘျီအခါန့ၢ်လီၤ.တၢ်ဒဲသိးကိတ်ဘိဆါတၢ်ကပီၤကပြီၤတဖၣ်ဘၣ်.

ပုၤဆါတနီၤပၤဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်န့ၢ်လီၤကံၤဒဲသိးဒီးခိတ်ဆါဆဲးလၢအအါဒိတ်မးတခါလၢအနးဒိတ်ထီၣ်ဖဲန့ၢ်ဆုၣ်နီၤမုတမ့ၢ်ဆါထၢၣ်အခါန့ၢ်လီၤ.

တၢ်အိတ်သးအါဒၣ်တၢ်တက့ၢ်န့ၢ်ကဲထီၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲတသိးဒီးတနွံအဘၣ်စၢၤဖဲတဲဆဲးန့ၢ်ပျိၢ်ပံမုတမ့ၢ်အးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံန့ၢ်လီၤ.ပုၤဆါလၢအသးစၢ်တဖၣ်ဒီးပိာ်မုာ်ပိာ်မၤလၢအမၤန့ၢ်ပျိၢ်ပံမုတမ့ၢ်အးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်ကသံၣ်ဆဲးလၢတၢ်အိတ်ဖျိၣ်ဖိအဂီၢ်န့ၢ်တၢ်အိတ်သးအိတ်အါလၢကမၤန့ၢ်တၢ်န့ၢ်အါန့ၢ်ဒဲးပုၤအဂါတဖၣ်လၢအကမၤန့ၢ်ခိတ်သပ်ပံဆါဒဲအံၤတကလုာ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်အိတ်သးအိတ်အါဝဲဒၣ်ထဲလဲၣ်.

တၢ်ဘၣ်ယိတ်လၢတၢ်ဒီးန့ၢ်က့ၢ်ရၢၣ်ထုၣ်ဖျိလီၢ်ခံခိတ်ဆါလၢအကဲထီၣ်ဖဲတဲဆဲးအးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်မုတမ့ၢ်ပျိၢ်ပံကသံၣ်ဆဲးန့ၢ်အိတ်ဝဲဒၣ်၁၀၀အကျိ၁၀၀ဒီး၅၀၀အကျိ၁၀၀အဘၣ်စၢၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်မနုၤဒုးကဲထီၣ်ခိတ်သပ်ပံဆါအံၤလဲၣ်.

န့ၢ်ခိတ်န့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘိမိာ်ပုၤန့ၢ်အိတ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ထံအထၢၣ်တဖျါအပူၤန့ၢ်လီၤ.ထၢၣ်အဝဲန့ၢ်တၢ်ကိးအီၤလၢက့ၢ်ရၢၣ်ဒီးတၢ်အထံန့ၢ်တၢ်ကိးအီၤလၢဖဲရၢၣ်ဘရိတ်ပျိၢ်ပံအထံ(CSF)န့ၢ်လီၤ.

လၢအးပံၣ်က့ၢ်ရၢၣ်တခါအဂီၢ်သ့ဝဲဒၣ်ထးတဘိလၢတၢ်ကဆဲးန့ၢ်ဝဲဒၣ်ကသံၣ်တိတ်တုၤဖဲက့ၢ်ရၢၣ်အချၢတဖၣ်ဖိန့ၢ်လီၤ.တဘျီတခိတ်ထးလဲၤဆဲးဘၣ်က့ၢ်ရၢၣ်ဒီးအပူၤဖိကဲထီၣ်တပူၤန့ၢ်လီၤ.CSF ကပြီၤထီၣ်အသးလၢတၢ်ပူၤအဝဲန့ၢ်သ့လီၤ.

ဖဲတဲမ့ၢ်ဆဲးန့ၢ်ပျိၢ်ပံကသံၣ်ဆဲးတဖျါအခါဆဲးန့ၢ်လီၤထးဆဲးဆဲးဖိတဘိဆူက့ၢ်ရၢၣ်အလီၤလီၤ.တၢ်ပူၤဖိလၢအကဲထီၣ်ခိတ်ပျိၢ်ပံအထးအံၤမ့ၢ်ဆဲးဝဲဒၣ်သန့က့ၢ်လၢပုၤတနီၤအဂီၢ်တၢ်အံၤဒုးကဲထီၣ်CSFအတၢ်ပြီၤထီၣ်သ့ဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲတဲအထံအနီၤမ့ၢ်ပြီၤထီၣ်ခိတ်ပူၤဖိအံၤမ့ၢ်အါတလၢကွံာ်တခါတၢ်ဆိတ်သန့လၢအအိတ်ဝဲဒၣ်တရံးခိတ်န့ၢ်အံၤလီၤစ့ၤဝဲဒၣ်ဖးဒိတ်န့ၢ်လီၤ.တၢ်အံၤညီန့ၢ်ဒုးကဲထီၣ်ခိတ်သပ်ပံဆါန့ၢ်လီၤ.ဖဲန့ၢ်ဆုၣ်နီၤန့ၢ်တၢ်ဆိတ်သန့လၢအအိတ်လၢန့ၢ်ခိတ်န့ၢ်အကပီၤကပီၤလီၤစ့ၤဝဲဒၣ်ဒဲးဒိတ်ထီၣ်န့ၢ်လီၤ.တၢ်ဆိတ်သန့လၢအလီၤစ့ၤတခါအံၤဒုးကဲထီၣ်ခိတ်သပ်ပံဆါဒဲးနးထီၣ်လီၤ.

လၢခိတ်သပ်ပံဆါအံၤအဂီၢ်တၢ်မၤမနုၤသ့လဲၣ်.

ကသံၣ်ညီန့ၢ်လၢအမၤစၢ်လီၤတၢ်ဆါအုၣ်ထးန့ၢ်တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤန့ၢ်လီၤ.

န့ၢ်ကြးပးဆုးတၢ်စိတ်တၢ်ယၢဒီးတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.တၢ်မံနီၤလီၤဘျီဘျီဘၣ်တဘၣ်ကမၤစၢၤတၢ်လီၤ.

ခိတ်သပ်ပံဆါမ့ၢ်ကဲထီၣ်ဆူညါတခါန့ၢ်တၢ်ယုထၢလၢယဂီၢ်မ့ၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်.

ခိတ်သပ်ပံဆါအါဒၣ်တၢ်တက့ၢ်န့ၢ်ကဂ့ၢ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢအစ့ၤန့ၢ်ဒဲးတနွံန့ၢ်လီၤ.လၢတၢ်အိတ်သးတနီၤအပူၤန့ၢ်က့ၢ်ရၢၣ်အပူၤဖိကကးတၢ်က့ၢ်အသးအဂီၢ်ကယံာ်တၢ်ဆါကတီၢ်စ့ၤကိတ်နွံန့ၢ်လီၤ.တၢ်အံၤညီန့ၢ်တဂ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကခိးအီၤအါန့ၢ်ဒဲးတနွံလၢကကဲထီၣ်သးအဂီၢ်န့ၢ်ဘၣ်.



တၢ်လၢတၢ်ညီၣ်နီၣ်ကဲထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်,တၢ်ကိတၢ်ခဲလၢအဒိၣ်အမုၢ် တဖၣ်ကဲထီၣ်ခိဖျိတၢ်အထံအနီၣ်အယိၣ်န့ၣ်ဘၣ်.နသရၣ်, သရၣ်မုၢ်လၢအဖိၣ်ဆဲးကသံၣ်တီၢ်တုၤ,ကသံၣ်သးသပူၤ တဖၣ်ကဲထီၣ်ညါအါထီၣ်န့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤသ့လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်က့ၢ်ရၣ်ထူၣ်ဖျိလိၣ်ခဲခိၣ်ဆါအံၤညီၣ်နီၣ်တၢ် ကူၤစါယါဘျါအီၤလၢအးပံၣ်က့ၢ်ရၣ်သ့ၣ်တၢ်ကျးဘၢလီၤ.

အးပံၣ်က့ၢ်ရၣ်သ့ၣ်တၢ်ကျးဘၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

နသ့ၣ်နကစၢ်ဒၣ်နဝဲတနီၤန့ၣ်တၢ်ဆဲးန့ၣ်လီၤအီၤဆူန့ၣ်ချၢယံၣ် န့ၣ်လီၤ.တၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲသ့ၣ်ကကျးဘၢဝဲဒၣ်တၢ်ပူၤလၢ အအိၣ်လၢက့ၢ်ရၣ်အလီၤဒီးဒုးပတုၣ်တၢ်အထံအနီၣ်အတၢ် ဖြိၣ်ဟးထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢတၢ်ကသုကဆိၣ်နစုအဂီၢ်တၢ်ကမၤအီၤလီၤတံၢ်လီၤ ဆဲးဒီးတၢ်ကဟံးန့ၣ်သ့ၣ်လၢအကဆိၣ်ဒီးပူၤဖျိဒီးတၢ်အယုး အယၢ်အကျါအကွၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤမၤစ့ၤလီၤ တၢ်ဘၣ်က့ၢ်ဘၣ်ကဲတၢ်အတၢ်လီၤပျံၤလီၤဘၣ်ယိၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.သ့ၣ်အံၤတၢ်ကဆဲးန့ၣ်လီၤအီၤပုၤတၢ်ပလီၢ်ပဒီ ဆူန့ၣ်ချၢယံၣ်ခိဖျိတၢ်သ့အးပံၣ်က့ၢ်ရၣ်အထးဖိပူၤဖိလၢ က့ၢ်ရၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ.

သ့ၣ်အံၤကကးတံၢ်ဒီးကျါဘၢကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ပူၤလၢအကဲ ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢက့ၢ်ရၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်တၢ် အထံအနီၣ်လၢအဖြိၣ်ထီၣ်န့ၣ်ကပတုၣ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆီၣ်သနံးလၢအအိၣ်လၢခိၣ်န့ၣ်အခိၣ်အယၢ်တဖၣ် ကအါထီၣ်ဒီးခိၣ်ဆါအတၢ်အိၣ်သးကဂ့ၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ညီၣ်နီၣ်ပျိၣ်ယံၣ်ဆါကဲထီၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲတၢ်ဆဲးန့ၣ်လီၤသ့ၣ်တၢ် ကျးဘၢအကတီၢ်ဒီးလၢတၢ်န့ၣ်ဝဲဒၣ်အလီၢ်ခဲတၢ်ဆါကတီၢ်တ စိၣ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးန့ၣ်သ့ၣ်အတၢ်မၤတခါအံၤယံၣ်ဝဲဒၣ်တခါန့ၣ်ရံၣ်ယၣ် ယၣ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲသ့ၣ်အတၢ်ကျးအတၢ်ဆဲးဝဲဒၣ်အလီၢ်ခဲန့ၣ်နမံ နီၤဘျါဘျါလၢလီၤမံခိၣ်လၢအစ့ၤကတၢ်ဖိန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဆူမဲၣ်ညါခဲန့ၣ်အတီၢ်ပူၤန့ၣ်နတဘၣ်မၤတၢ်အယၢ်အစုၣ်မ့ၢ်တ မ့ၢ်စိၣ်တၢ်တမံၤမံၤလၢအယၢ်ဒိၣ်န့ၣ်ဒီးနဖိဆဲးအိၣ်ဖျိၣ်သီ န့ၣ်ဘၣ်.တၢ်အံၤကမၤစ့ၤဒီးသးသ့ၣ်အတၢ်ကျးလၢအ သုတသုးအသးတဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နကလိၣ်ဘၣ်ပုၤတဂၤလၢဟံၣ်လၢအကမၤစ့ၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲယခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်ဆါအံၤမ့ၢ်တဟါမံၤတခါမိၤ.

သ့ၣ်အတၢ်ကျးအံၤကမၤစ့ၤမၤဘျါဝဲဒၣ်ခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်ဆါလၢ ပုၤကမျါၣ်၆၀-၇၀မျးကယၢ်အဂီၢ်လၢ ၂၄န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပူၤ လီၤ.ဖဲခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်မ့ၢ်ဆါဒီးတခါမ့ၢ်ဖဲက့ၤကဒါက့ၤန့ၣ်,ဘၣ် တဘၣ်နကလိၣ်ကဒီးသ့ၣ်အတၢ်ကျးအသိၣ်တခါန့ၣ်လီၤ.န ကသံၣ်သရၣ်လၢအဆဲးကသံၣ်တီၢ်တုၤမ့ၢ်တၢ်သးသပူၤက တဲသကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၤပျံၤလီၤဘၣ်ယိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသ့ၣ်အတၢ်ကျးမ့ၢ်တၢ် မနုၤလဲၣ်.

သ့ၣ်အတၢ်ကျးအံၤဘၣ်သ့ၣ်ကဒုးကဲထီၣ်တၢ်လုးလၢထီၣ် လၢတၢ်ဆဲးလီၤကသံၣ်အလီၢ်လၢအအိၣ်လၢချၢယံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တဘျီတခိၣ်သ့ၣ်အတၢ်ကျးအံၤဒုးကဲထီၣ်ချၢယံၣ်ဆါဒီးတၢ် ဆိၣ်ဖ့ၣ်ဆါလၢအယံၣ်ဝဲဒၣ်စ့ၤကိၣ်သီသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

အးပံၣ်က့ၢ်ရၣ်ဒီးသ့ၣ်အတၢ်ကျးတဖၣ်တဒုးကဲထီၣ်ချၢ ယံၣ်ဆါလၢတၢ်ဆါကတီၢ်ယံၣ်ယံၣ်ထာထာဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်သးတဆဲးတက့ၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ပူၤအသိၣ်တခါကဲ ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢက့ၢ်ရၣ်အလီၤဝဲတၢ်ဆဲးန့ၣ်သ့ၣ်အတၢ်ကျး အခါန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်အတၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤအယုးအယၢ်အတၢ်ဘၣ်က့ၢ်ဘၣ် ကဲမ့ၢ်တမ့ၢ်သ့ၣ်ယုၤလီၤလၢအချၢယံၣ်အံၤတနီၤစိၣ်ကဲထီၣ်ဝဲ ဒၣ်ဝဲတၢ်ဆဲးန့ၣ်အးပံၣ်က့ၢ်ရၣ်,ပျိၣ်ယံၣ်ဒီးသ့ၣ်အတၢ်ကျး တဖၣ်ဝဲဒၣ်အလီၤခဲန့ၣ်ဘၣ်.

တၢ်လၢတၢ်ကဲပတီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်ဖဲတၢ်ဆဲးန့ၣ်သ့ၣ်အတၢ်ကျးတခါ ဝဲဒၣ်အလီၢ်ခဲ-

- အိၣ်ဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲလၢကဆံၣ်ဆါ
- လၢယီၤဒုးဆါအဒိၣ်အမုၢ်
- တၢ်တီၢ်တုၤလၢနချၢယံၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ခိၣ်တုၤသ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ်တညီၣ်နီၣ်ကဲထီၣ်ဘၣ်.ဖဲအဝဲသ့ၣ် မ့ၢ်ကဲထီၣ်န့ၣ်ဆါအုၣ်ထုးလၢအစၢ်အတၢ်မၤစ့ၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ(Acute Pain Service) လၢအအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢMercy တၢ်ဆါဟံၣ်လၢပိၣ်မုၢ်အဂီၢ်တဘျီယီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကူၤစါယါဘျါလၢအဂၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်သန့ၣ်က့ၢ်တတ အိၣ်ဝဲဒၣ်နီၣ်တမံၤလၢအဒုးနဲၣ်အစၢၤဒိၣ်န့ၣ်ဒီးအးပံၣ်က့ၢ်ရၣ် ရၣ်သ့ၣ်အတၢ်ကျးအံၤန့ၣ်ဘၣ်.နတဲသကိးတၢ်ဒီးနကသံၣ် သရၣ်လၢအဆဲးန့ၣ်ကသံၣ်တီၢ်တုၤမ့ၢ်တၢ်သးသပူၤအဂီၢ်သ့ လီၤ.

အိၣ်ဖျိၣ်ဖိဝဲဒၣ်အလီၢ်ခဲတၢ်လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်ဆါ နီၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်တဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်ဆါဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ် ဖဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိဆဲးဝဲဒၣ်အလီၢ်ခဲန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

တၢ်ခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်ဆါသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအကျါတနီၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ် အဒိၣ်အမုၢ်ဒီးလိၣ်ဘၣ်ဂ့ၢ်ဂီၤအူတၢ်ကူၤစါယါဘျါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးခိၣ်သ့ၣ်ယံၣ်ဆါလုၣ်ဒီးခိၣ်မူၤနီၤမူၤသးကဒံ ကဒါမ့ၢ်တမ့ၢ်ဘျိးအခါန့ၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဂီၤအူတၢ်အိၣ်သးအ တၢ်ဆူးတၢ်ဆါန့ၣ်လီၤ.

ဝဲသးစ့ၤဆဲးကျိးဘၣ်န GPမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဆါဟံၣ်တဘျီယီၤ, မ့ၢ်တမ့ၢ်ကိးဘၣ်ဂ့ၢ်ဂီၤအူတၢ်မၤစ့ၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ် တက့ၢ်.

နမူပွားပျားဆါတဂါလော Mercy တာ်ဆါဟံင်လါဟိ်မုင်အ
 ဂိ်န့င်တာ်ဆါလါအနးဒီးပာ်ထီင်သတူင်ကလင်အတာ်
 မၤစၢၤအတာ်ဖံးတာ်မၤအသရၢ်သရၢ်မုင်ကွၢ်ပျားဆါတဖၣ်
 ကကိးနၤလါလိတဲစိဆူနဟံင်ဖဲနဒီးန့ၢ်သ့ၣ်အတာ်ကျး
 အတာ်ဆဲးဝံလါခံတသီန့ၣ်လီၤ.
 တာ်ကကိးနၤဒီးလိတဲစိကိးသိဒီးဖဲနစံင်လီၤတာ်ဆါဟံင်
 အခါနခိင်သၣ်ယံဆါဒီးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျါဆူညါ-
 ဖဲနမုၢ်အိင်ဒီးတာ်သံကွၢ်တခါလၢလၢအဘၣ်ယးဒီးနခိင်သၣ်ယံဆါမ့တမ့ၢ်တာ်ကူစါယါဘျါတခီဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်-

Mercy တာ်ဆါဟံင်လါဟိ်မုင်တဖၣ်အဂီၢ်

တာ်ဆါလါအနးဒီးပာ်ထီင်သတူင်ကလင်
 အတာ်မၤစၢၤအတာ်ဖံးတာ်မၤဝဲဒၣ်အန့ၣ်ရံၣ်တဖၣ်
 မုၢ်ဆၣ်တုၤမုၢ်ဖိဖးဂီၤန့ၣ်ရံၣ်၃၀မံးနံးတုၤဟါခိၣ်န့ၣ်ရံၣ်
 လိတဲစိ-၀၃၈၄၅၈၄၁၁၆

န့ၣ်ရံၣ်လါဝဲဒၣ်တမၤတာ်
 လိတဲစိပဒုလိတဲစိ-၀၃၈၄၅၈၄၄၄၄
 ဝံသးစူၤသံကွၢ်ကတဲတာ်ဒီးကသံၣ်သရၢ်စဲၣ်နီၤ
 လါကသံၣ်သးသပုၤ

Werribee Mercy Hospital

တာ်ဆါဟံင်ဝဲဒၣ်အန့ၣ်ရံၣ်တဖၣ်
 မုၢ်ဆၣ်နံၤတုၤမုၢ်ဖိဖးဂီၤန့ၣ်ရံၣ်တုၤဟါခိၣ်န့ၣ်ရံၣ်
 ဆဲးကျိးဘၣ်ကသံၣ်သရၢ်စဲၣ်နီၤလါကသံၣ်သးသပုၤ၀၃၈၇၅၄၃၀၂၆

န့ၣ်ရံၣ်လါဝဲဒၣ်တမၤတာ်
 တာ်ဆိၣ်ဖျါအဖးလိတဲစိ-၀၃၈၇၅၄၃၃၇၆
 ဝံသးစူၤသံကွၢ်ဘၣ်လါတာ်ကကတိၤတာ်ဒီးသရၢ်သရၢ်မုၢ်ကွၢ်ပျားဆါအ
 စၢၤအဝဲဒၣ်မူဒါခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်

တာ်ဟံပနီၣ်စံးဘျးစံးဖိၣ်တဖၣ်

ဘၣ်တာ်ထုးထီၣ်အိၤလါ-ကသံၣ်သးသပုၤတီၢ်တုၤအဝဲဒၣ်ကျါ

မုၢ်နံၤလါတာ်ထုးထီၣ်အိၤ-နီၣ်ဝဲဘၣ်၂၀၁၄

မုၢ်နံၤလါတာ်ကကွၢ်သမံသမိးက့ၤအိၤလါခံကတၢ်-လါဒံၣ်စဲၤဘၣ်၂၀၂၀

မုၢ်နံၤလါတာ်ကကွၢ်သမံသမိးကဒါက့ၤအိၤအဂီၢ်-လါဒံၣ်စဲၤဘၣ်၂၀၂၂

လံာ်တာ်ထုးထီၣ်ရၤလီၤတခါအံၤဟံယုာ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျါလါတာ်ဟံးန့ၢ်အိၤလါစီၤလိၣ်စီၤပၤအခီလုၢ်လါဘၣ်ထွဲဒီးကသံၣ်မၤတီၢ်တုၤမ့တမ့ၢ်မၤသးသပုၤ
 တာ်(RCoA)အလံာ်တာ်ကစီၣ်ဖိလါအမ့ၢ် “ခိၣ်သၣ်ယံဆါဖဲတာ်ဆဲးန့ၢ်ပျါယံမ့တမ့ၢ်အးပံၣ်ကူၣ်ရၢ်အလီၢ်ခံ.၂၀၁၅ “သန့က့ၤRCoA
 တသမံသမိးကဒါတခါအံၤဒီးတခါဘၣ်န့ၣ်လီၤ.